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وزیــر صنعت، معــدن و تجارت 
با تاکید بــر تاثیر مثبت سیاســت 
»واردات در مقابــل صــادرات« در 
اقتصاد کشــور، روند تامین کالاهای 
اساسی در کشور را قابل قبول عنوان 
کرد و گفت: در چند روز آینده توزیع 
کالاهای پرمصرف خانوار در ایام عید، 
از جمله برنج، روغن، گوشــت و مرغ 
منجمد و شکر مازاد بر نیاز استان ها، 
آغاز خواهد شــد. به گزارش ایسنا، 
علیرضا رزم حســینی در نشســت 
ویدئوکنفرانسی با استانداران سراسر 
کشور با موضوع تنظیم بازار، با اشاره 
به همکاری خوب و قابل تقدیر بانک 
مرکزی با ایــن وزارتخانــه، افزود: 
وزارت صمت وظیفه تامین کالاهای 
اساسی را برعهده دارد و خوشبختانه 
با همکاری شــکل گرفته بین بانک 
مرکــزی و وزارت صمت نســبت به 
تامین این کالاها و نهاده های دامی، 
شاهد روند قابل قبولی در این زمینه 

هستیم. 

معاون وزیر صمت و رئیس کل 
سازمان توسعه تجارت ایران گفت: 
بخشی از مشکلات کشور ساختاری 
است یعنی ساختار اقتصاد ایراداتی 
دارد کــه بایــد برطرف شــود. به 
گزارش خبرآنلاین، حمید زادبوم 
پنج شنبه شــب در نودونهمیــن 
جلسه شــورای گفت وگوی دولت 
و بخش خصوصــی و آئین تجلیل 
از صادرکنندگان استانی در سالن 
همایش های اتاق بازرگانی اصفهان 
که بــا حضور رئیــس دفتر رئیس 
جمهوری برگزار شــد، اظهار کرد: 
مقام معظم رهبــری در بیانیه گام 
دوم انقلاب اشــاره فرمودند برخی 
از مشکلات اقتصادی ما ساختاری 
است؛ از این رو یکی از اقدامات حل 
مشکلات ســاختاری، زیرساختی 
و تجارتی اســت. او ادامه داد: سال 
گذشــته صادرکنندگان با وجود 
تحریم ها و شــیوع کرونــا 41/3 
میلیارد دلار صادرات انجام دادند 
و امســال 31/2میلیــارد دلار ارز 

برگشتی به کشور داشتند.

یک عضو شورای پول و اعتبار گفت: 
تغییر و تحولات قوانین، ســبب شــده 
فعالان اقتصادی، قدرت تصمیم گیری 
برای ســرمایه گذاری نداشــته باشند. 
بــه گــزارش صداوســیما، غلامرضا 
مصباحی مقدم ادامه داد: قوانین، نقش 
مهمــی در کمک به رونــق تولید دارد، 
اما متاسفانه ما در کشور با ثبات قوانین 
روبه رو نیســتیم. او اضافه کــرد: تعدد 
قوانین، اثرات منفی بر بخش تولید دارند 
و این امر، سبب شــده فعالان اقتصادی 
قدرت تصمیم در سرمایه گذاری نداشته 
باشند و در ضمن قدرت پیش بینی آینده 
کسب وکارشــان نیز از آنها گرفته شده 
اســت.  مصباحی مقدم درباره هدایت 
نقدینگی به ســمت تولید، اظهار کرد: 
در صورتــی که نقدینگی در کشــور به 
سمت بخش تولید هدایت شود، سبب 
رشد اقتصادی می شــود، اما این اتفاق 
نمی افتــد. او در پایان تاکید کرد: بخش 
عمده نقدینگی بانک ها کــه در اختیار 
تسهیلات گیرندگان است، بلوکه شده و 
این امر سبب شده تولیدکنندگان نتوانند 

به راحتی تسهیلات دریافت کنند.

یــــادداشت

آزادسازی قیمت ها یا آزاد کردن اقتصاد در حالی مطرح 
می شود که همین الان هم نرخ  کالاهای اساسی ای که مردم 
مصرف می کنند بسیار بالاست و می توان گفت تقریبا با نرخ دلار 
بازار آزاد قیمت گذاری می شوند. در بخش واردات کالاهایی که 
ارز 4200 تومانی می گیرند توفیق خاصی حاصل نشده و در این 
بخش هم یا رانت ایجاد می شود یا کالاها با همان ارز آزاد به بازار 
عرضه می شوند؛ اینکه آیا ماندن ارز 4200 تومانی در بازار تاثیری  
دارد یا نه باید بگوییم که دولت به این جمع بندی رسیده است 
که تاثیر دارد؛ البته من به نظرم تاثیری در قیمت ها ندارد! چون 
خیلی از کالاها با قیمت نرخ آزاد محاسبه می شود ولی جمع بندی 
دولت، مجلس و بانک مرکزی این بوده که کماکان بتوانند ارز 
4200 تومانی را حفظ کنند تا بیشتر کالاهای اساسی با قیمت 
پایین تری به دست مصرف کننده برسند که خب می بینیم در 
سال جاری بعضا این هدف محقق نشده است. البته خود دولت 
و مسئولان درباره رانت توزیع این ارز صحبت کرده اند، هرچند 
باید به این نکته اشاره داشت که ایجاد مکانیزم کنترل به این 
سادگی ها نیست، اگر کارها براساس مکانیزم بازار بسته نشود و 
بخواهند برای هر عامل کنترلی یک عامل کنترلی دیگر بگذارند، 
کار بسیار سخت و پیچیده می شود و به این سادگی های نمی توان 
این کنترل ها را انجام داد چون هزینه این کنترل خیلی زیاد خواهد 
شد. برخی درباره آزاد شدن واردات سخن می گویند تا هر کسی 
که خواست و توانایی تامین ارز داشت واردات کند، باید بگویم که 
امکان چنین چیزی وجود ندارد چراکه باید کشف ارزی مدیریت 
شود،  اینکه هر کسی واردات کند از کجا باید ارز تهیه کند به ویژه 
در شرایطی که ما قرار داریم. یک زمانی همه چیز در روال خود قرار 
دارد و مشکلی نیست شاید بتوان چنین کاری کرد ولی در شرایط 
تحریم قرار داریم و منابع ارزی محدود است و هر کسی بخواهد 
ارز تهیه کند قیمت ارز جهش قابل ملاحظه ای خواهد داشت. به 
همین دلیل نمی توان درباره مولفه های نظام اقتصادی کشور به 
سادگی صحبت کرد و باید بخش های مختلف را با هم دید، ما در 
شرایط اقتصادی موضوع تحریم ها، فشار حداکثری را داشتیم و 
الان هم باید بحث های کرونا را اضافه کرد که مشکلات را چند برابر 
کرده است. به نظر من چون سال آینده به نوعی با دو دولت مواجه 
هستیم و انتقال دولت دوازدهم به سیزدهم را داریم و عملا کار این 
دولت در سال آینده به انتها می رسد فکر می کنم با نگاهی هم که 
مجلس داشت پیش بینی من این است که ارز ترجیحی در سال 
آینده به سمت نرخ آزاد حرکت کند و با برنامه ریزی و مدیریتی 
که وجود دارد این ارز حذف شود. البته باید ببینیم افرادی که قرار 
است سرکار بیایند چه نگاه و تفکری دارند و شرایط کشور در آن 

زمان به چه شکلی خواهد بود.

سکه و طلا
خرید      )تومان( فروش  )تومان( سکه

10800000 10900000 سکه تمام بهار قد    یم

11200000 11300000 سکه تصویر امام

6300000 6400000 سکه نیم بهار

3900000 4080000 سکه ربع بهار

2300000 2380000 سکه یک گرمی

1045782 1103462 هر گرم طلاي 18 عیار

بورس
تغییر د    رصد     عنوان شاخص

-5810/48 -0/48 كل

-1572/81 -0/50 قیمت

-4444/27 -0/50 بازار اول

-77079/93 -0/45 بازار د    وم

-4783/74 -0/45 صنعت

159/32 0/26 30 شركت

زار
ــا

ب

ارز
خرید     فروش ارز )بانک مركزی(

4200 4221 د    لار آمریکا

5103 5129 یورو اروپا

5619 5976 پوند     انگلیس

2869 3355 د    لار كاناد    ا

2957 3341 د    لار استرالیا

586 595 لیر تركیه

خود   رو / قیمت كارخانه ) تومان (
91000000 سایپا 151  107000000 رانا 

95426000 تیبا 2 )سفید( 108061000 SLX 405 پژو

92928000 ساینا )ساده( 121547000 پژوپارس 

199898000 وانت زامیاد گازسوز)ساده( 152237000 پژو 207 دند ه ای + فرمان هیدرولیک

597000000 X33 ام.وی.ام
420000000 ام.وی.ام 315 هاچ بک)پلاس(

750000000 )IE( 5 چری تیگو

خبــــر
تعیین عوارض واردات موبایل 

آرمان ملی: نمایندگان مجلس در مصوبه ای 
حقوق ورودی واردات گوشی های موبایل بالای 
۶00 دلار را 12 درصد تعیین کردند. نمایندگان 
مجلس در جلسه علنی  روز چهارشنبه هفته 
گذشته و در ادامه بررسی جزئیات لایحه بودجه 
1400 در بخش درآمدی بند الحاقی 1 به 
تبصره ۸ را تصویب کردند. بر اساس این مصوبه 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات موظف است 
کلیه تبلت ها و ساعت های هوشمند بارکد خوان 
و مبدل ارتباطات ثابت به سیار وارداتی و تولید 
داخل را در سامانه هوشمند مدیریت تجهیزات 
سامانه ای )همتا( ثبت کنند. منابع حاصله به 
ردیف 110410 جدول شماره )۵( این قانون 
واریز می شود. حقوق ورودی واردات گوشی های 
موبایل ساخته شده خارجی بالای ۶00 دلار 

برابر 12 درصد تعیین می شود. 

تدوین قانون آب 
ایسنا: معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا 
گفت: قانون آب در حال تدوین است و امید 
داریم تا پایان سال به دولت تقدیم شود. قاسم 
تقی زاده خامسی در همایش سد و تونل، اظهار 
کرد: روسای ۹گانه حوضه های آبریز تا پایان 
سال در شرکت مدیریت منابع آب ایران مستقر 
خواهند شد. این اقدام، گامی برای مشارکت 
بیشتر همه ذی نفعان و ذی مدخلان در مقوله 
آب است. او افزود: همه آنهایی که با تاریخ 
آشنایی دارند به روشنی مشاهده کرده اند که 
نخستین تمدن ها در کنار بزرگترین رودها 
شکل گرفته است چون بقای انسان را در وجود 
آب می دیدند. خامسی اظهار کرد: فرهنگ 
ما ایرانیان در حفاظت آب طولانی و باورهای 
اساطیری آب آشکار است. او با اشاره به مساله 
جنگ و صلح بر سر آب، گفت: البته تصمیمات، 
برتر از منابع هستند و تصمیمات غلط تنش ها 
را به وجود می آورند و تصمیم درست آن را 

کاهش می دهد.

تغییر سهمیه بنزین وانت بارها
ایرنا: بــر اساس اعــلام شــرکت مــلی 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران، 
سهمیه بندی بنزین وانت بارها از این پس به 
صورت لیتراژی و اعتباری خواهد بود. پیرو 
آخرین مصوبات کارگروه مدیریت مصرف 
سوخت آخرین تغییرات انجام شده در سهمیه 
بنزین وانت بارهای بنزین سوز )کم مصرف و 
پرمصرف( سهمیه تخصیصی به وانت بارها 
به دو صورت سهمیه لیتراژی )شارژ بر روی 
کارت هوشمند سوخت( و سهمیه اعتباری 
)تخصیص اعتبار ریالی بر روی کارت های بانکی 
عضو شبکه شتاب( انجام می شود. همچنین 
مجموع سهمیه تخصیص یافته بر اساس این دو 
سهمیه اشاره  شده در بند یک به وانت بارهایی 
که توسط متولیان امر )سازمان شهرداری ها 
و دهیاری های کشور، سازمان راهداری و 
حمل ونقل جاده ای و وزارت صمت که مورد 
تائید وزارت کشور است( ساماندهی شده اند 
و خدمات عمومی ارائه می کنند، به تفکیک 
وانت بار تک سوز کم  مصرف از 120 تا 400 لیتر 
و وانت بار تک سوز پرمصرف از 200 تا۶00 لیتر 

متناسب با عملکرد خودرو است.

احتکار خانگی در بازار مرغ!
مهر: نایب رئیس کانون سراسری مرغداران 
گوشتی با اشاره به دلایل افزایش قیمت مرغ در 
بازار، گفت: در این حوزه احتکار خانگی در حال 
انجام است. حبیب اسدا...نژاد، با اشاره به اینکه 
ستاد تنظیم بازار درخواست 130 میلیون قطعه 
جوجه ریزی برای بهمن ماه را کرده بود، افزود: 
این میزان جوجه ریزی انجام شده و با توجه به 
نیاز کشور نباید کمبودی در حوزه تأمین مرغ 
وجود داشته باشد. او ادامه داد: مردم نگران 
افزایش شدید قیمت مرغ هستند و به همین 
جهت میزان خریدها و تقاضا به شدت افزایش 
پیدا کرده و در واقع نوعی احتکار خانگی صورت 
می گیرد. اسدا...نژاد با اشاره به اینکه بسیاری 
از واحدها نیز اقدام به عرضه مرغ به صورت 
قطعه بندی کرده اند، گفت که این مساله نیز 
باعث افزایش قیمت شده، به خاطر اینکه 
حاشیه سود این واحدها بسیار بالاست و گاها 

مرغ دولتی هم وارد این چرخه می شود.

سهم اوراسیا در تجارت ایران 
آرمان ملی: جدیدتریــن گزارش اتــاق 
بازرگانی تهران نشان می دهد که کاهش تجارت 
کل کشور در دوره کرونا بر تجارت مشترک 
ایران و اتحادیه اوراسیا نیز تاثیر گذاشته است. 
بر اساس این گزارش، در 10 ماهه سال 13۹۹، 
کل تجارت ایران با اوراسیا حدود 1/۸ میلیارد 
دلار بوده که سه درصد از کل ارزش تجارت 
ایران بوده است. این سهم نسبت به مدت مشابه 
سال قبل، حدود ۸/4درصد کاهش یافته است. 
آمارها نشان می دهد که میزان صادرات ایران به 
اوراسیا در این مدت ۸24 میلیون دلار بوده که 
نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهشی چهار 
درصدی داشته است. از نظر وزنی نیز میزان 
صادرات 2/2 میلیون تن بوده که در این حوزه 
نیز کاهش 1۸ درصدی داشته است. در حوزه 
واردات نیز ایران 2/7 میلیون تن کالا از اوراسیا 
خریداری کرده که نسبت به مدت مشابه سال 

قبل هفت درصد افزایش یافته است. 

خبـــر و نظــــر 

دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران با بیان 
اینکه رقم شش میلیون و ۸۹۵ هزار تومانی که به عنوان هزینه 
ماهانه معیشت کارگران اعلام شده غیر از هزینه های مسکن، 
اجاره بها و درمان است و تنها بخش خوراکی ها را شامل 
می شود، از نمایندگان مجلس خواست تا ارز 4200 تومانی را به 
جهت حفظ قدرت معیشت تنها به کالاهای اساسی و مصرفی 
خانوارهای ضعیف و کم درآمد اختصاص بدهند. هادی ابوی در 
گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: امسال در بحث تعیین رقم سبد 
معیشت، نمایندگان گروه کارگری مرکز آمار را به عنوان مرجع 
قبول کرده و به تفاهم اولیه رسیده بودند که داده های مرکز آمار 
را درباره هزینه های معیشت خانوارهای کارگری مدنظر قرار 
بدهند. البته اینکه بعد خانوار را در میانگین سرانه کشور 3/3 
نفر در نظر می گیرند، معتقدیم که در مورد خانوارهای کارگری 
بیشتر از این است. او ادامه داد: قیمت هایی که در جلسه آخر 
کمیته مزد در خصوص برخی اقلام از سوی مرکز آمار ارائه شد، 
با قیمت هایی که گروه کارگری به دست آورده بودند، متفاوت 
بود چون قیمت هایی که گروه کارگری از بررسی گزارش های 
میدانی به دست آورده بود، اعم از برنج و حبوبات، میوه ها و 
خوراکی ها بر مبنای فروشگاه های شهرداری بود که بر آنها 
نظارت می شود و قطعا قیمت ها بیرون بازار با ارقام فروشگاهی 
تفاوت دارد؛ با این حال چون مرکز آمار را به عنوان مرجع آماری 
قبول کرده بودند، عدد و رقمی که ارائه شد را پذیرفتند. دبیرکل 
کانون عالی انجمن های صنفی کارگران در ادامه با بیان اینکه 
رقم شش میلیون و ۸۹۵ هزار تومانی که به عنوان هزینه 
ماهانه معیشت کارگران تعیین شد تنها بخش خوراکی ها 
را شامل می شود، افزود: عددی که کمیته دستمزد به عنوان 
هزینه معیشت کارگران تصویب و اعلام کرده غیر از مسکن 
و هزینه های بهداشت و درمان یا ایاب و ذهاب است و تنها در 
بخش خورد و خوراک و مواد غذایی است؛ اگر هزینه های مسکن 
و اجاره بها و درمان را به این عدد اضافه کنیم، همان رقم ۹ تا 
10 میلیون تومانی می شود که گروه کارگری به آن رسیده بود.

ابوی ادامه داد: بحث تعیین سبد معیشت از آنجا شروع شد که 
طی چند سال نمایندگان کارگری در شورای عالی کار تلاش 
کردند تا هزینه های زندگی کارگران را اثبات کنند و بر همین 
اساس کمیته مزد در شورای عالی کار فعال شد تا با محاسبه 
هزینه های سبد زندگی خانوارهای کارگری بتوانیم دستمزدی 
مناسب و شایسته برای کارگران تعیین کنیم. در حال حاضر متر 
و اندازه ای برای ما مشخص شده که آن را مبنای مذاکرات مزد 
قرار دادیم و اینکه با گروه کارفرمایی چانه زنی می کنیم برای 
این است که حداقل دستمزد را به این عدد و رقم نزدیک کنیم. 
ابوی گفت: شنیده ایم که در لایحه بودجه ارز 4200 تومانی 
کالا حذف شده است؛ طبعا این مساله به زیان کارگران خواهد 
بود، چون کالا با قیمت بالا عرضه و به دست آنها خواهد رسید. 

توضیحاتی درباره هزینه سبد معیشت!

رئیس جمهوری که به صورت ویدئوکنفرانس 
در مراسم افتتاح آزادراه غدیر حضور داشت، 
اعلام کرد که به عنوان عیدی سال جدید و وجود 
بیماری کرونا، برای سه ماه اول سال1400 ، 
2۵ درصد تخفیف در عوارض آزادراه غدیر در 
نظر گرفته شود. عوارض کل مسیر آزادراه غدیر 
برای خودروهای سواری 2۵ هزار تومان و برای 
کامیون ها  ۸۵ هزار تومان در نظر گرفته شده 
بود که 2۵ درصد این مبلغ به عنوان تخفیف برای 
سه ماه اول سال آینده در نظر گرفته می شود. 
روحانی در سخنرانی خود در این مراسم، گفت: 
افتتاح این آزادراه که در سال ۹4 برای اجرای آن 
تصمیم گیری شد، بسیار مهم است. این آزادراه 
مسیر مهمی برای ترانزیت است که مسیر شرق 
- غرب و غرب - جنوب را تأمین می کند و بخشی 

از جاده ابرایشم است.
حل مشکل ترافیکی تهران 

  

وزیر راه وشهرسازی نیز در مراسم افتتاح 
آزادراه غدیر این پروژه ملی را بخش بزرگی از 
جاده ابریشم آزادراهی کشور خواند و گفت: 
با افتتاح این محور آزادراهی مشکل بزرگ 
ترافیکی تهران حل می شود و پایتخت نفس 
راحتی می کشد. به گزارش ایسنا، محمد اسلامی 
اظهار کرد: امروز هدیه بزرگی به ملت ایران 
داده می شود؛ یک سرمایه گذاری که از فکر و 
اندیشه تا طراحی و ساخت آن در یک دولت 
صورت می گیرد. او با بیان اینکه پروژه های 
عمرانی زمانمند می شوند و دولت های بعدی 
وارث افتتاح آن خواهند بود، افزود: آزادراه غدیر 
که عملیات اجرایی آن با سرمایه گذاری حدود 

هفت هزار میلیارد تومان در اسفند  13۹4 آغاز 
شد تماما در طول یک دولت انجام شده است. 
اسلامی ادامه داد: آزادراه غدیر سالانه 20 درصد 
پیشرفت داشته است که رکوردی در انجام 
پروژه های زیرساختی و یک رکورد در تاریخ 
وزارت راه وشهرسازی به شمار می رود. وزیر 
راه وشهرسازی با قدردانی از تمام طراحان، 
مهندسان، سازندگان، کارگران، تکنسین ها و 
اپراتورهای فعال در این ابرپروژه گفت: به طور 
روزانه 3000 نفر در طول پنج سال اکثرا به 
صورت دو شیفت در این پروژه کار کردند تا 
این پروژه آماده بهره برداری شود. او افزود: این 
آزادراه که کنارگذر جنوبی البرز و تهران قلمداد 
می شود، بخش مهمی از جاده ابریشم آزادراهی 
کشور است که شرق و غرب کشور را طی می کند 
و نقطه تبادلی پنجگانه دارد که با کریدورهای 
شمال و جنوب اتصالات را برقرار می کند و 
پیرامون این آزادراه بر اساس طراحی های صورت 
گرفته تیرپارک ها و پارک های لجستیک شکل 
خواهد گرفت که بار سنگینی از حجم فعالیت 
و آمد و شد در جنوب شرق، جنوب غرب و 
جنوب تهران را به آن سوی این آزادراه منتقل 
می کند که تهران از این بابت نفس خواهد 
کشید. سلامی در بخش دیگری از این مراسم 
از پایه گذاری آزادراه ابراهیم خلیل)ع( همزمان 
با بهره برداری آزادراه غدیر با فرمان رئیس 
جمهوری خبر داد و گفت: تفاهمنامه و قرارداد 
این آزادراه ۹0 کیلومتری که از انتهای ورامین به 
اتوبان پردیس متصل می شود، آماده شده است 
تا بتوانیم گره ترافیکی که در شرق تهران متولد 

می شود را ساماندهی کنیم و بار سنگینی را که 
از شریف آباد تا افسریه وجود دارد را به سمت 
شمال و جنوب توزیع کنیم. این طرح زنجیره 
آزادراهی ما را در کلانشهر تهران و استان البرز 

کامل می کند.
افزایش هزار کیلومتری آزادراه ها

  

مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای 
اینکه  به  اشاره  با  هم  کشور  نقل  و  حمل 
آزادراه غدیر به عنوان یک راه شریانی اصلی 
در استان های تهران و البرز است، اعلام کرد: 
در پایان دولت دوازدهم در سال 1400 طول 
آزادراه های افتتاح شده در این دولت به هزار 
.. خادمی در مراسم  . کیلومتر می رسد. خیرا
افتتاح آزادراه، اظهارکرد: پروژه های متعددی 
در حوزه های مختلف توسعه زیربناهای حمل 
و نقل کشور در دولت دوازدهم به بهره برداری 
رسیده است. در بخش ریلی هشت پروژه به 
طول هزار و ۵30 کیلومتر معادل 13 درصد 
مسیرهای ریلی فعلی، در بخش آزادراهی 
۹  پروژه به  طول ۶۶0 کیلومتر معادل 27 درصد 
آزادراه های موجود کشور و در بخش بزرگراهی 
77 پروژه به طول 1۸00 کیلومتر معادل 11 
درصد بزرگراه های کنونی کشور در اولویت قرار 
گرفته اند که پیشرفت فیزیکی این پروژه ها به 
طور میانگین بیش از ۸۵ درصد است و به مرور 
زمان آماده بهره برداری و افتتاح خواهند شد. او 
افزود: در بخش آزادراهی با بهره برداری از آزادراه 
غدیر، امسال 221 کیلومتر آزادراه در کشور 
به بهره برداری رساندیم که 2/۵ برابر متوسط 
ساخت آزادراه  در کشور است و با توجه به اینکه 
سالانه در کشور حدود ۸0 کیلومتر آزادراه 
ساخته می شد، اقدام و عملکردی بسیار مهم و 
ارزشمند است که طول آزادراه های کشور را به 
2۶۸۵ کیلومتر رسانده است. مدیرعامل شرکت 
ساخت و توسعه زیربناهای حمل ونقل کشور با 
اشاره به توسعه 32 درصدی آزادراه های کشور در 
سال های اخیر ادامه داد: با برنامه ریزی انجام شده 
در شش ماهه نخست سال 1400 حدود 330 
کیلومتر آزادراه دیگر افتتاح خواهد شد تا بدین 
ترتیب در دولت تدبیر و امید 1000 کیلومتر 
آزادراه به بهره برداری رسیده باشد و طول 
آزادراه های کشور ۵0 درصد افزایش پیدا خواهد 
کرد که اقدامی بسیار بزرگ در تکمیل شبکه 

آزادراهی کشور است. 

آرمان ملی: آزادراه غدیر صبح پنج شنبه هفته گذشته با حضور حسن روحانی- رئیس جمهوری- به صورت ویدئوکنفرانس، مورد 
بهره برداری قرار گرفت و با دستور او افتتاح شد. بر اساس اطلاعات منتشر شده، آزادراه غدیر در چهار قطعه به طول 158 کیلومتر با عبور 
از سه استان، آبیک قزوین را پس از عبور از استان البرز به ورامین در جنوب تهران متصل می کند. گفتنی است، برای اجرای این پروژه 

هفت هزار میلیارد تومان اعتبار صرف شده و با بهره برداری از آن برای 250 نفر اشتغال پایدار ایجاد می شود. 

وزیر راه در مراسم افتتاح آزادراه غدیر:

پایتختنفسراحتیمیکشد
   عیدی رئیس جمهوری برای سه ماه اول سال 1400 

عباس آرگون
 نایب رئیس كمیسیون 
بازار پول و سرمایه اتاق

 

آرمان ملی: عبدالناصر همتی- رئیس بانک 
مرکزی- طی اظهاراتی فضای مجع تشخیص 
مصلحت نظام را درباره لوایح »پالرمو« و 
»سی اف تی« مثبت ارزیابی کرد. او همچنین، 
عنوان کرد: »تصویب این لوایح به نفع کشور 
است و منتظر تصمیم مجمع می مانیم. همه 
سوالات مجمع تشخیص را پاسخ دادیم، انشاا... 
مجمع تصمیم خوبی بگیرد.« همتی همچنین 
این موضوع را جزو ضروریات بانکی دانست 
که تصمیم گیری درباره آن خیلی دیر شده 
است.   بسیاری از کارشناسان یکی از عوامل 
کلیدی تاثیرگذار بر بازارهای ایران را عامل 
»سیاست« می دانند که در حال حاضر سرنوشت 
اف ای تی اف و  آزادسازی ارزهای بلوکه شده در 
دیگر کشورها که متاثر از تصمیمات آمریکاست، 

از جمله مهم ترین مسائل سیاسی به شمار 
می روند که تعیین تکلیف آنها می تواند مسیر 
بازار ارز ایران و به دنبال  آن دیگر بازارهای موازی 
را مشخص سازد. طی روزهای گذشته توافقاتی 
بین ایران و کشورهای دیگر برای انتقال منابع 
ارزی صورت گرفته که در تکمیل آنها، همتی 
در حاشیه جلسه هیات دولت، توضیح داد که 
در مرحله اول یک میلیارد دلار از بدهی کره 
جنوبی به ایران به صورت نقدی به حساب 
بانک های ایرانی واریز می شود. او  اظهار کرد: 
در دیدار با سفیر کره جنوبی تاکید کردیم که 
چگونه ایران باید از منابع اش استفاده کند. او 
ادامه داد: منابع متعلق به بانک مرکزی است و 
بانک مرکزی این حق را دارد که اقدام حقوقی 
کند. خسارت زیادی از این بابت به ما وارد شده 

است. کره ای ها خودشان درخواست کردند و 
آمدند صحبت کردند که می خواهند منابع ایران 
را پرداخت کنند و ما هم راه پرداخت را به آنها 
نشان دادیم. همتی افزود: پولی که بانک مرکزی 
در کره جنوبی دارد هفت میلیارد دلار است و 
قرار شد پرداخت شود. اجازه بدهیم طبق توافق 
با کره جنوبی جلو برویم. رئیس کل بانک مرکزی 
در پاسخ به این سوال که آیا قرار است پول در 
اختیار ایران قرار بگیرد یا کالا؟ گفت: فقط پول 
به حساب بانک های ما می آید. او درباره اینکه 
گفته می شود حداقل پرداختی کره در مرحله 
اول یک میلیارد دلار است، آیا این خبر صحت 
دارد گفت: بله، حداقل یک میلیارد دلار است. 
همتی بیان کرد: ما مذاکرات گسترده ای را با 
عراق، عمان، کره جنوبی و ژاپن شروع کردیم و 
فضا خیلی بهتر شده است و به تدریج این اتفاق 
خواهد افتاد. او درباره اینکه آیا این کشورها 
توانسته اند مجوز اوفک را بگیرند؟ گفت: این 
مشکل خودشان است و به ما ربطی ندارد. او 
درباره وضعیت بازار ارز نیز  گفت: وضعیت ارز 

هم خوب خواهد شد.

رئیس کل بانک مرکزی از فضاي راي خبرداد:

احتمال تصويب لوايح پالرمو و »CFT« در مجمع
  چقدر منابع بلوکه شده در کره آزاد می شود؟

پیش بینی سمت وسوی ارز ترجیحی 


